

[Text]

money being loaned so we could compare the losses with the liability.

Mr. Heney: The total amount guaranteed, yes, yes. We will give you a total summary of that.

The Vice-Chairman: Thank you, Mr. Towers. Mr. Neil.

• 2145

Mr. Neil: Going back to the Western Grain Stabilization Program, producers had until December 31 of last year to make up their minds whether to opt out. Can you tell me what the numbers are of people who opted out?

Mr. Heney: I do not have those figures with me, sir, but I could tell you. I do not have the figures with me.

Mr. Neil: Can you supply us with the information?

The Vice-Chairman: You could provide that information to the Committee later on.

Mr. Heney: Yes.

Mr. Neil: My understanding is that unless they opted out by December 31, they were . . .

Mr. Heney: That is right.

Mr. Neil: . . . locked in forever on that date.

Mr. Heney: Yes, that is correct.

Mr. Neil: I want to find out how many opted out because I had lots of telephone calls just prior to the end of the year asking about the plan.

Mr. Heney: We will have that information for you the first of the week, sir.

Mr. Neil: We talked about the survey that is done by Statistics Canada and, as I recall the Committee meeting . . .

Mr. Heney: Could I just have a point of order first, please? As far as the figure is concerned, I do not think it would tell you much if you knew how many opted out in December. Would you like to know how many producers were in as of December 31, 1978 compared to December 31, 1977?

Mr. Neil: Yes.

Mr. Heney: Would that be a satisfactory figure for a comparison?

The Vice-Chairman: I think it would be useful to have that because, as I understand it, there were producers going both ways.

Mr. Heney: That is right.

The Vice-Chairman: Some were out and came back in, and some were out.

Mr. Heney: That is why I wanted to do it that way because it is more meaningful to see what the net change has been in the year because there has been movement both ways.

Mr. Neil: Yes. I have last year's annual report on the Western Grain Stabilization Program which gave the figures

[Translation]

M. Heney: Oui, le total des prêts garantis. Nous vous donnerons les chiffres à cet égard.

Le vice-président: Merci, monsieur Towers. Monsieur Neil.

M. Neil: Pour revenir au programme de stabilisation concernant le grain de l'Ouest, rappelons que les producteurs avaient jusqu'au 31 décembre de l'année dernière pour s'en retirer s'ils le désiraient. Pouvez-vous nous dire combien s'en sont retirés?

M. Heney: Je n'ai pas les chiffres en mains, mais je peux les obtenir pour vous.

M. Neil: Vous pouvez nous les fournir, dites-vous?

Le vice-président: Vous n'aurez qu'à les faire parvenir au comité plus tard.

M. Heney: Très bien.

M. Neil: Si les producteurs ne se retiraient pas avant le 31 décembre, ils étaient . . .

M. Heney: C'est exact.

M. Neil: . . . liés pour toujours.

M. Heney: Oui.

M. Neil: Je suis curieux de savoir combien de producteurs se sont retirés du programme parce que j'ai eu beaucoup d'appels téléphoniques un peu avant la fin de l'année. Les producteurs voulaient des renseignements au sujet du programme.

M. Heney: Nous vous communiquerons ce renseignement au début de la semaine.

M. Neil: Il a été question de l'enquête de Statistique Canada. Si je me souviens bien, la réunion du comité . . .

M. Heney: Puis-je ajouter quelque chose? Je ne pense pas que le nombre de producteurs qui ont décidé de se retirer en décembre soit si important. Il ne vous éclairerait pas tellement. Voudriez-vous savoir combien de producteurs participaient au programme au 31 décembre 1978 comparativement au 31 décembre 1977?

M. Neil: Oui.

M. Heney: Aimerez-vous avoir ces chiffres pour faire la comparaison?

Le vice-président: Ce serait intéressant, puisque, si je comprends bien, le mouvement s'est fait dans les deux sens.

M. Heney: En effet.

Le vice-président: Il y en a qui s'étaient retirés et qui sont revenus au programme; il y en a d'autres qui se sont retirés définitivement.

M. Heney: Voilà pourquoi je proposais de vous donner ces chiffres. Il est plus intéressant de voir le changement net au cours de l'année. Comme le vice-président l'a dit, le mouvement s'est fait dans les deux sens.

M. Neil: J'ai le rapport annuel de l'année dernière sur le programme de stabilisation concernant le grain de l'Ouest. Il